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PROTOKÓŁ Nr 30/XXX/17 

XXX SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO 
z dnia 13 czerwca 2017 r. 

 

Obrady XXX sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły się sali 

konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu,                   

ul. Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00. 

 
Ad 1.  Otwarcie obrad.  

Norbert Krajczy, Przewodniczący Sejmiku Województwa: otwiera XXX sesję Sejmiku 

Województwa Opolskiego. Wita Panie i Panów Radnych, Parlamentarzystów Ziemi Opolskiej – 

Posłów na Sejm RP Pana Ryszarda Gallę oraz Pana Posła Pawła Grabowskiego, Pana Marszałka wraz 

z Zarządem Województwa, Skarbnikiem i Sekretarzem Województwa, dyrektorów Departamentów 

UMWO, mieszkańców województwa opolskiego oraz  zaproszonych gości. Wita Pana Zenona 

Butkiewicza – byłego Dyrektora Departamentu Narodowych Instytucji Kultury w Ministerstwie 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, prof. Franciszka Marka, prof. Michała Lisa, Pana Eugeniusza 

Budkiewicza - Prezesa Opolskiego Oddziału Stowarzyszenia Polska-Wschód oraz Panią Urszulę 

Zajączkowską – Dyrektor Muzeum Śląska Opolskiego. Ponadto wita młodzież z I Liceum 

Ogólnokształcącego w Opolu wraz z wychowawcą.  

 
a) Otwarcie wystawy pt. „Komendant Rakoczy 1891-1937” – Alfons Zgrzebniok                        

z Dziergowic – dowódca powstań śląskich w 80 rocznicę śmierci” przygotowaną przez 

Muzeum Śląska Opolskiego.  

N. Krajczy: zaprasza na otwarcie wystawy, która będzie miała miejsce w holu. 

 
b) Wręczenie odznaki Honorowej Marszałka Województwa Opolskiego „Za Zasługi                     

dla Województwa Opolskiego”.  

N. Krajczy: cyt. „Szanowni Państwo, mamy dzisiaj uroczystość nadania naszego regionalnego 

wyróżnienia, czyli odznaki honorowej „Za zasługi dla Województwa Opolskiego”. Przyznanie odznaki 

jest aktem uhonorowania osoby za szczególne zasługi dla regionu „Śląska Opolskiego”.                  

Odznakę honorową przyznaje się osobom, które w istotny sposób przyczyniły się do rozwoju 

województwa, wzbogacając dorobek Wspólnoty Samorządowej. Decyzją Marszałka Województwa 

Opolskiego, po uzyskaniu pozytywnej opinii „Kolegium Odznaki”, odznaką honorową „Za zasługi                               

dla Województwa Opolskiego” wyróżniono Pana Zenona Butkiewicza”. Bardzo proszę                          

Pana Wicemarszałka Stanisława Rakoczego o przedstawienie osoby uhonorowanej. 
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Stanisław Rakoczy, Wicemarszałek Województwa: przedstawia życiorys oraz dokonania      

Pana Zenona Butkiewicza.  

N. Krajczy: prosi wszystkich o powstanie, Pana Zenona Butkiewicza o wystąpienie,                             

a Pana Wicemarszałka Stanisława Rakoczego o wręczenie odznaczenia. 

Zenon Butkiewicz: serdecznie wita wszystkich zgromadzonych oraz dziękuje za cały okres 

współpracy i za pomoc przy realizowanych zadaniach Radnemu Grzegorzowi Sawickiemu, 

Wicemarszałkowi Stanisławowi Rakoczemu oraz Pani Agnieszce Kamińskiej - Dyrektor Departamentu 

Turystyki, Sportu i Turystyki. 

 
Ad 2.  Porządek obrad.  

N. Krajczy: porządek obrad został Państwu przedstawiony. W dniu wczorajszym na „Prezydium”               

na wniosek Zarządu Województwa uzgodniono wprowadzenie dodatkowych uchwał:                       

„projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                       

i Gospodarki Wodnej w Opolu” – jako punkt 15 oraz „projekt uchwały w sprawie wyznaczenie 

wiceprzewodniczącego do Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                            

i Gospodarki Wodnej w Opolu” – jako punkt 16.  

 
Quorum 

W sesji uczestniczyło 24 radnych. Stwierdzono quorum i przystąpiono                                         

do przeprowadzenia głosowania.   

 
a) Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu. 

 
    Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

15 – dotyczącego „projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu”.  

za – 21    wstrzym. - 2    przeciw – 0 

Stwierdzam, że punkt 15 został wprowadzony. 

 
b) Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenie wiceprzewodniczącego do Rady Nadzorczej 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu. 
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Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad nowego punktu                             

16 – dotyczącego „projekt uchwały w sprawie wyznaczenie wiceprzewodniczącego do Rady 

Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu”.  

za – 21    wstrzym. - 2    przeciw – 0 

Stwierdzam, że punkt 16 został wprowadzony. 

 
c) Wprowadzenie pkt. 29 - Informacja pt. „Ocena Zasobów Pomocy Społecznej 

Województwa Opolskiego w 2016 r.”  

 
Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem pkt. 29 do porządku obrad Informacja                             

pt. „Ocena Zasobów Pomocy Społecznej Województwa Opolskiego w 2016 r.”.  

za – 22    wstrzym. - 2    przeciw – 1 

Stwierdzam, że punkt 29 został wprowadzony. 

 
d) Zmiana kolejności rozpatrywania punktów porządku obrad „Informacja                             

o działalności Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                  

w 2016 roku” w miejsce „Sprawozdanie z realizacji Kontraktu Terytorialnego                         

dla Województwa Opolskiego w 2016 r.”.  

 
Głosowanie  

Kto z Państwa Radnych jest za zmianą kolejności rozpatrywania punktów porządku obrad 

„Informacja o działalności Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                 

w 2016 roku” w miejsce „Sprawozdanie z realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Woj. Opolskiego                 

w 2016 r.” . 

za – 20    wstrzym. - 2    przeciw – 1 

Stwierdzam, że nastąpiła zmiana rozpatrywania kolejności punktów obrad. 

  
Ad 3.  Powołanie sekretarza obrad.  

Sekretarzem został Radny Norbert Rasch. 

 
Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. 

N. Krajczy: pyta czy są zastrzeżenia do protokołu wyłożonego do wglądu. Nie ma.                      

Stwierdza, że protokół został przyjęty.                                        

Ad 5.  Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.   

N. Krajczy: pyta czy są zastrzeżenia do informacji Przewodniczącego z prac między sesjami,                       
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która została wyłożona do wglądu. Nie ma. Stwierdza, że informacja Przewodniczącego z prac 

między sesjami została przyjęta. Jednocześnie prosi Radnego Norberta Rascha o krótkie 

podsumowanie wizyty w Nadrenii-Palatynacie przez Członków Komisji Współpracy z Zagranicą                    

i Promocji Regionu oraz Członków Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Norbert Rasch, Radny Województwa: przedstawia informację na temat wizyty komisji 

merytorycznych Sejmiku Województwa Opolskiego w regionie partnerskim Nadrenia-Palatynat.  

N. Krajczy: prosi Radnego Leszka Antoszczyszyna o relację na temat uczestnictwa w Forum 

Odrzańskiego w Bohuminie.  

Leszek Antoszczyszyn, Radny Województwa: przybliża tematy jakie były podejmowane 

podczas Forum Odrzańskiego w Bohuminie oraz wysuwa własne wnioski na temat prowadzonej 

dyskusji.  

 
Ad 6.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego. 

N. Krajczy: pyta czy w tym temacie są pytania do Marszałka Województwa i Zarządu. Nie ma. 

Dziękuje.  

 
Ad 7.  Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami. 

N. Krajczy: informuje, że w okresie od dnia 25 maja 2017 r. do dnia 12 czerwca 2017 r. udzielono 

odpowiedzi na interpelacje: 

 
• W dniu 26 maja 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź na interpelację 

w sprawie stworzenia w województwie opolskim turystycznej aplikacji mobilnej. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Elżbieta Kurek, Wiceprzewodnicząca Sejmiku: tak, bardzo dziękuję.   

 
• W dniu 31 maja 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź na interpelację 

w sprawie stworzenia strony internetowej w języku chińskim i hindi. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

E. Kurek: tak, bardzo dziękuję. 

 

• W dniu 31 maja 2017 r. Radny Ryszard Zembaczyński otrzymał odpowiedź na interpelację                     

w sprawie udzielenia odpowiedzi przez Zarząd Województwa Opolskiego na pytanie odnośnie 

bezpieczeństwa w zakresie odprowadzania wód opadowych z części miasta Opola położonej                 

na zachód od Kanału Ulgi, ze względu na niedostateczną przepustowości systemu kanalizacji 

deszczowej w tej dzielnicy oraz o przedstawienie planu działania w tym zakresie. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 
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Ryszard Zembaczyński, Radny Województwa: informuje, że odpowiedź jest 

satysfakcjonująca aczkolwiek bardzo złożona w zakresie zamierzonych działań jakie mają zamiar 

podjąć władze Miasta Opola, dlatego Radny ma zamiar monitorować zapowiadane działania 

władz Miasta.  

 
• W dniu 6 czerwca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała informację,                         

że odpowiedź na interpelację w sprawie ustalenia przyczyn zatrucia wody w rzece Stobrawa 

zostanie udzielona w późniejszym terminie ze względu na trudny do wyjaśnienia przedmiot 

interpelacji oraz konieczność uzyskania wyjaśnień od innych organów. 

 
• W dniu 7 czerwca 2017 r. Radny Leszek Antoszczyszyn otrzymał odpowiedź na interpelację                   

w sprawie monitorowania rzek na terenie województwa opolskiego na przykładzie rzeki Psiny                 

w miejscowości Grobniki. 

Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

L. Antoszczyszyn: tak, jednocześnie dziękuję Członkowi Zarządu Antoniemu Konopce                       

za sprawne załatwienie problemu. 

  
• W dniu 25 maja 2017 r. Wiceprzewodniczący Józef Kotyś złożył interpelacje w sprawie 

sfinansowania imprez kulturalnych Łubniańskiego Ośrodka Kultury. 

    Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca. 

Józef Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku: tak. 

 
• W dniu 25 maja 2017 r. Radni Józef Kotyś i Zdzisław Siewiera złożyli interpelację w sprawie 

ograniczenia prędkości i planowanej modernizacji drogi nr 463 na odcinku Zawadzkie – 

Kolonowskie. 

Interpelacja w trakcie załatwiania 

 
• W dniu 25 maja 2017 r. Wiceprzewodniczący Józef Kotyś złożył interpelacje w sprawie 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego Gminy Bierawa.  

Interpelacja w trakcie załatwiania 

• W dniu 1 czerwca 2017 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 

działań profilaktycznych wobec zagrożenia chorobami odkleszczowymi takimi jak borelioza, 

zapalenie mózgu, babesjoza, bartonelloza, jersinioza, anaplazmoza.  

Interpelacja w trakcie załatwiania 
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• W dniu 5 czerwca 2017 r. Radny Jerzy Niedźwiecki złożył interpelację w sprawie uzyskania 

informacji o poziomie czystości wód zalewu Kluczborskiego oraz rzeki Stobrawa, która przepływa 

przez Kluczbork.  

                                  Interpelacja w trakcie załatwiania 

 
• W dniu 6 czerwca 20147 r. Radny Hubert Kołodziej złożył interpelację w sprawie wykonania ciągu 

pieszo-rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 454 między miejscowościami Kup i Ładzą. 

Interpelacja w trakcie załatwiania 

 
• W dniu 7 czerwca 2017 r. Radny Leszek Antoszczyszyn złożył interpelację w sprawie 

sfinansowania czerwcowych Wojewódzkich Dni Kultury Kresowej w Kędzierzynie – Koźlu.  

Interpelacja w trakcie załatwiania 

  
Ad 8.  Interpelacje i zapytania. 

N. Krajczy: udziela głosu Radnym do składania interpelacji i zapytań.  

Zdzisław Siewiera, Radny Województwa: oznajmia, że razem z Wiceprzewodniczącym Józefem 

Kotysiem złożyli interpelacje w sprawie wykończenia w 2017 r. inwestycji realizowanej przez 

Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu dotyczących przebudowy i wykończenia 

wału przeciwpowodziowego o długości około 800 m przy rzece Małą Panew w miejscowości 

Kolonowskie. 

L. Antoszczyszyn: informuje, że złożył w dniu dzisiejszym interpelację w sprawie uczczenia                     

100-lecia odzyskania niepodległości poprzez zmianę nazw sal konferencyjnych Urzędu 

Marszałkowskiego i nadaniu im nowych, imionami bohaterów i twórców II Rzeczypospolitej. 

R. Zembaczyński: składa zapytanie czy wystawa poświęcona Alfonsowi Zgrzebniokowi będzie 

eksponowana w powiatach, czy są na to środki oraz czy znajdzie się dofinansowanie                               

dla przekształcenia tej ekspozycji w element wystawy stałej, która znajdowałaby się Muzeum Czynu 

Powstańczego w Górze Świętej Anny. 

 
Ad 9. Rozpatrzenie sprawozdań oraz zapoznanie się z opiniami i  informacjami: 

1) Sprawozdanie z wykonania budżetu Województwa Opolskiego za rok 2016,                 

wraz ze sprawozdaniami z wykonania planów finansowych samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury                           

i samorządowych osób prawnych utworzonych na podstawie odrębnych ustaw w celu 

wykonywania zadań publicznych za 2016 rok, oraz informacja z udzielonych w 2016 

roku ulg w spłacie należności, przypadających Województwu Opolskiemu lub jego 

jednostkom podległym. 
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Andrzej Buła, Marszałek Województwa: informuje iż, wykonanie budżetu można sprowadzić 

do przepływu środków pieniężnych między Urzędem Marszałkowskim, a jego partnerami 

zewnętrznymi i wewnętrznymi. Jest to zabieg księgowy, regulowany odpowiednimi przepisami. 

Przede wszystkim zwraca uwagę na inny aspekt realizacji budżetu, a mianowicie, że jest to wielka 

współpraca z ludźmi pracującymi w Urzędzie Marszałkowskim i w jednostkach jemu podległych 

oraz z partnerami zewnętrznymi. Następnie podsumowuje rok 2016, który był rekordowo 

dochodowy, po raz pierwszy od roku 2009 Samorząd Województwa Opolskiego przekroczył                 

500 mln złotych dochodów. Wynika to ze zwiększonych wpływów z podatków CIT i PIT oraz                   

z tego, iż w każdej części działalności dochodowej Województwo Opolskie miało zwiększone 

środki w porównaniu z rokiem ubiegłym oraz dysponowało zwiększoną ilością środków 

europejskich o około 100 mln. Następnie zwraca uwagę, że Województwie Opolskie jest                      

w czołówce jeżeli chodzi o wykorzystanie środków europejskich w skali kraju. Dokonano ważnych 

wydatków majątkowych w postaci inwestycji drogowych i kolejowych. Ciekawym elementem                  

w finansowaniu inwestycji kulturalnych jest przekazywanie pieniędzy w różnego rodzaju 

programy europejskie, krajowe oraz na projekty prowadzone przez organizacje pozarządowe.                 

W dalszym ciągu oznajmia o pomocy jaką Samorząd Województwa udziela przy zadaniach 

realizowanych przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej czy Regionalny Zespół Placówek 

Wsparcia Edukacji. Dlatego prosi Panie i Panów Radnych o udzielenie absolutorium.            

Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: szczegółowo zaprezentował sprawozdanie                   

z wykonania budżetu Województwa Opolskiego za rok 2016  oraz przedstawił i zinterpretował 

dane liczbowe dotyczące „Sprawozdania”.  

 
2) Sprawozdanie Finansowe Województwa Opolskiego za 2016 rok. 

S. Mazur : omówił sprawozdanie finansowe, prezentując dane liczbowe dotyczące bilansu 

województwa za rok 2016.      

N. Krajczy: poprosił Pana Skarbnika, aby w miarę możliwości w tym momencie przedstawił 

również informację dotyczącą punktu 5 - Informacja o stanie mienia Województwa 

Opolskiego za 2016 rok. 

S. Mazur: szczegółowo zaprezentował dane na temat stanu mienia Województwa Opolskiego                

w 2016 roku. 

 
3) Opinia z badania sprawozdania finansowego przez biegłego rewidenta. 

    J. Kotyś: odczytał opinię biegłego rewidenta. 

 
4) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Województwa Opolskiego za 2016 r.;. 
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    E. Kurek: odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 
5) Informacja o stanie mienia Województwa Opolskiego za 2016 rok (omówiono                 

przy punkcie 2). 

     
N. Krajczy: prosi o stanowiska komisji merytorycznych. 

    Opinia:  E. Kurek, Przewodnicząca Komisji Polityki Regionalnej, Gospodarki                            

i Turystyki: opinia komisji jest pozytywna. 

  Opinia: Ryszard Donitza, Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa Środowiska                          

i Rozwoju Wsi: opinia komisji jest pozytywna. 

  Opinia: Hubert Kołodziej, Przewodniczący Komisji Nauki, Edukacji, Kultury i Sportu: 

opinia komisji jest pozytywna. 

    Opinia: N. Krajczy Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych: 

opinia komisji jest pozytywna.  

    Opinia:  Andrzej Sałacki, Wiceprzewodniczący Komisji Współpracy z Zagranicą                       

i Promocji Regionu: opinia komisji jest pozytywna. 

    Opinia: Zbigniew Ziółko, Przewodniczący Komisji Finansów i Mienia Województwa: 

opinia komisji jest pozytywna.  

 
  6) Stanowisko Komisji Rewizyjnej. 

       Dariusz Byczkowski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: informuje, że Komisja 

Rewizyjna na posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Województwa Opolskiego 

za 2016 rok przez Zarząd Województwa. Następnie odczytuje treść opinii Komisji Rewizyjnej                              

cyt. „ Komisja Rewizyjna na posiedzeniu 25 maja 2017 r. po analizie przedłożonego przez Zarząd 

Województwa Opolskiego sprawozdania z wykonania budżetu Województwa Opolskiego                     

za 2016 r., po rozpatrzeniu przedmiotowego sprawozdania, przeprowadzonej dyskusji, 

wysłuchaniu Marszałka Województwa Opolskiego oraz Skarbnika Województwa Opolskiego 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie uznając, że sprawozdanie zostało przygotowane zgodnie   

z wymogami ustawowymi i uchwałami Sejmiku, terminowo i czytelnie, realizacja budżetu 

przebiegła zgodnie z uchwałą Nr XII/127/2015 Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2016 oraz jej późniejszymi zmianami, zmiany w planach wydatków               

w trakcie roku budżetowego były dokonane zgodnie z upoważnieniami Sejmiku, tryb i zasady 

wykonywania budżetu zostały zachowane zgodnie z ustawą o finansach publicznych, odchylenie 

w wykonaniu planu dochodów i wydatków zostały omówione i wyjaśnione w części opisowej 

sprawozdania, daje to podstawę do wystąpienia do Sejmiku Województwa Opolskiego                        

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa Opolskiego”.      
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  N. Krajczy: pyta czy są uwagi do wyrażonego stanowiska. Nie ma. Dziękuję.                                               

 
Stanowiska Klubów Radnych:  

       N. Krajczy: prosi o stanowisko Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości. 

Mariusz Bochenek, Radny Województwa: informuje, że Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

przedstawiając uwagi dotyczące zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok oraz 

ewentualnego udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Opolskiego z tytułu wykonania 

budżetu podkreśla, że przedmiotem oceny była jakoś oraz ocena procedur związanych                              

z wykonaniem budżetu. Klub Radnych PiS uważa, że w związku ze znacznym zadłużeniem 

Województwa Opolskiego wynoszącym ponad 155 mln zł wyraża przekonanie, że potrzebna jest 

zmiana filozofii zarządzania województwem opolskim. Reasumując, Klub Radnych PiS negatywnie 

ocenia wykonanie budżetu za 2016 rok i zagłosuje przeciwko zatwierdzeniu sprawozdania 

finansowego oraz przeciwko udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Opolskiego.  

N. Krajczy: prosi o przestawienie „stanowiska koalicji”.   

Grzegorz Sawicki, Radny Województwa: przedstawił stanowisko klubów radnych Platformy 

Obywatelskiej, Polskiego Stronnictwa Ludowego oraz Mniejszości Niemieckiej Sejmiku Województwa 

Opolskiego w sprawie wykonania budżetu Województwa Opolskiego za 2016 rok. Poinformował                  

o szczegółowych danych liczbowych z realizacji budżetu Województwa Opolskiego na 2016 rok oraz 

że poziom realizacji dochodów był najwyższy od 2009 roku, a budżet województwa zamknął                 

się z nadwyżką wyższa niż była planowana. Ponadto zaznaczył, że zadłużenie województwa spadło    

o ponad 100 mln zł względem roku 2011. Biorąc powyższe pod uwagę Kluby Radnych Platformy 

Obywatelskiej, Polskiego Stronnictwa Ludowego oraz Mniejszości Niemieckiej będą głosować                   

za udzieleniem absolutorium Zarządowi Województwa Opolskiemu z wykonania budżetu                          

za 2016 rok.   

N. Krajczy: dziękuję za stanowiska. Otwiera dyskusję.  

Z. Siewiera: poinformował, iż na stronie nr 7 – „Sprawozdania z wykonania budżetu Województwa 

Opolskiego za rok 2016” są podane dane finansowe budżetu województwa na lata 2013 – 2016, 

które wskazują na wysokie wskaźniki wykonania w nadwyżce operacyjnej, samofinansowania, 

pokrycia wydatków bieżących oraz pokrycia wydatków ogółem, co jest przede wszystkim zasługą 

Zarządu Województwa Opolskiego.  

R. Zembaczyński: pogratulował Panu Marszałkowi Województwa wyników, które są zawarte                   

w „Sprawozdaniu z wykonania budżetu Województwa Opolskiego za rok 2016”. Ponadto postuluje                 

o zakup sieci kolejowej i jeden zestaw pociągowy.   

N. Krajczy: również gratuluje Panu Marszałkowi wyników, które Zarządowi Województwa udało się 

osiągnąć.   
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Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Województwa Opolskiego za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem                              

z wykonania budżetu za 2016 rok. 

Głosowanie 

*kto z radnych jest za podjęciem odczytanej uchwały 

za – 21        wstrzym. – 0         przeciw – 5 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 

Opolskiego z tytułu wykonania budżetu Województwa Opolskiego za rok 2015.  

N. Krajczy: prosi przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, Pana D. Byczkowskiego o „Stanowisko” 

Komisji Rewizyjnej.  

D. Byczkowski: opinia komisji jest pozytywna.  

N. Krajczy: czy są uwagi. Nie ma. Prosi Panią Elżbietę Kurek o odczytanie uchwały RIO  w Opolu                 

dot. opinii o udzielenie absolutorium Zarządowi Województwa Opolskiego. 

E. Kurek: odczytała pełną treść uchwały nr 256/2017 z dnia 8 czerwca 2017 r.                             

Składu Orzekającego RIO w Opolu nt. pozytywnej opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium za 2016 r.  

Głosowanie 

*kto z radnych jest za podjęciem odczytanej uchwały 

za – 19        wstrzym. – 0         przeciw – 5 

 
N. Krajczy: Stwierdza, że Sejmik Województwa Opolskiego udzielił absolutorium 

Zarządowi Województwa z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 

A. Buła: składa podziękowania dla Pań i Panów Radnych za glosowanie za udzieleniem Zarządowi 

Województwa absolutorium oraz swoim współpracownikom za pracę jaką wykonali czego efektem   

są dobre wyniki jakie Zarząd osiągnął.   

 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Opolskiego na lata 2017 – 2022.  

S. Mazur: szczegółowo przedstawił zmiany jakie zajdą w Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Opolskiego na lata 2017-2022.  

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   
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Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

                                               za – 18     wstrzym. - 0      przeciw – 4  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego na 2017 r  

S. Mazur: umawia zasadność wprowadzenia przedmiotowej uchwały.   

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 18     wstrzym. - 0      przeciw – 4 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej, wojewódzkich instytucji kultury i wojewódzkich osób prawnych 

utworzonych na podstawie odrębnych ustaw w celu wykonywania zadań publicznych, 

dla których organem założycielskim jest Województwo Opolskie, za pierwsze półrocze.  

S. Mazur: zapoznał Radnych z uzasadnieniem podkreślając, że zmiany są spowodowane dwoma 

faktami, a mianowicie odejściem Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Łosiowe z jednostek 

podlegających Województwu Opolskiemu oraz wprowadzeniem przez Zarząd Województwa 

Opolskiego nowych wzorów planów dla instytucji kultury i samodzielnych publicznych zakładów 

opieki zdrowotnej.   

Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 18     wstrzym. - 2      przeciw – 0 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu.  

Manfred Grabelus, dyr. Dep. Ochr. Środ.: przedstawił zmiany jakie nastąpią w statucie  

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu. 

R. Donitza, wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna.    
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N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22     wstrzym. - 1      przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenie wiceprzewodniczącego do Rady 

Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                     

w Opolu.   

Antoni Konopka, Członek Zarządu Województwa: informuje, iż ta uchwała jest następstwem 

podjęcia poprzedniej i w imieniu Zarządu Województwa chciałby rekomendować na stanowisko 

wiceprzewodniczącego do Rady Nadzorczej WFOŚiGW w Opolu Pana Manfreda Grabelusa.   

N. Krajczy: pyta czy Pan Manfred Grabelus się zgadza. 

M. Grabelus: tak. 

N. Krajczy: czy są inni kandydaci. Nie widzę.  

R. Donitza, wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna.    

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 20     wstrzym. - 3      przeciw – 0 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 17.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej Opolskiego Centrum Onkologii                                                

im. prof. T. Koszarowskiego w Opolu. 

Izabela Damboń-Kandziora z-ca dyr. Dep. Zdrowia i Polit. Społ.: uzasadniła przyczyny zmian 

w nadaniu statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej Opolskiego Centrum 

Onkologii im. prof. T. Koszarowskiego w Opolu.  

N. Krajczy, przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ,: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. Czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 21  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
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Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Ginekologii, Położnictwa                    

i Neonatologii w Opolu. 

I. Damboń-Kandziora: uzasadniła przyczyny zmian w statucie Centrum Ginekologii, Położnictwa                

i Neonatologii w Opolu.  

N. Krajczy, przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ,: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. Czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 19  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Rady 

Społecznej Publicznego Samodzielnego ZOZ Wojewódzkie Centrum Medyczne w Opolu. 

I. Damboń-Kandziora: uzasadniła przyczyny zmian uchwały w sprawie powołania Rady 

Społecznej Publicznego Samodzielnego ZOZ Wojewódzkie Centrum Medyczne w Opolu.  

N. Krajczy, przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ,: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. Czy są pytania. Nie widzę. 

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 19  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Województwa Opolskiego                   

z Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej „TRITIA” z ograniczoną 

odpowiedzialnością. 

A. Buła: informuje o powodach rezygnacji Województwa Opolskiego z członkostwa w Europejskim 

Ugrupowaniu Współpracy Terytorialnej „TRITIA” z ograniczoną odpowiedzialnością.  

N. Rasch, przew. Kom. Współpr. Z Zagr. i Prom Reg.: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. 

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 19  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
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Ad 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia porozumienia o współpracy pomiędzy 

Województwem Opolskim (Rzeczpospolita Polska), a Krajem Morawsko - Śląskim 

(Republika Czeska). 

Mateusz Figiel, dyr. Dep. Współpracy z Zagranicą i Promocji Regionu: przedstawił założenia 

wynikające z porozumienia o współpracy pomiędzy Woj. Opolskim, a Krajem Morawsko-Śląskim.  

N. Rasch, przew. Kom. Współpr. z Zagr. i Prom Reg.: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. 

N. Krajczy: czy są pytania. Proszę.  

R. Zembaczyński: zadaje pytanie czy będzie to tylko współpraca, czy w dalszej perspektywie 

między regionami może nawiązać się partnerstwo, co w opinii radnego może rodzić negatywne 

skutki. 

A. Buła: oznajmia jakie pozytywne skutki może przynieść partnerstwo z innym regionem 

Województwu Opolskiemu. 

R. Zembaczyński: uważa, że należy przyjąć regułę cyt. „jedno partnerstwo – jeden kraj”.   

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 20  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/304/2017 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 28 marca 2017 roku w sprawie zasad, warunków                     

i trybu udzielania stypendiów w ramach programu pomocy stypendialnej realizowanego 

w ramach projektu pn. „Wspieramy najlepszych II” realizowanego w ramach 

Poddziałania 9.1.5 RPO WO 2014-2020 r. 

Zbigniew Kubalańca, dyr. Edukacji i Rynku Pracy: informuje o zmianach jakie zajdą                         

w zmienionej uchwale w sprawie zasad, warunków i trybu udzielania stypendiów w ramach 

programu pomocy stypendialnej realizowanego w ramach projektu pn. „Wspieramy najlepszych II” 

realizowanego w ramach Poddziałania 9.1.5 RPO WO 2014-2020 r.  

Hubert Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja merytoryczna 

zaopiniowała projekt tej uchwały pozytywnie. 

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 20  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
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Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie prowadzenia Centralnego Muzeum Jeńców 

Wojennych w Łambinowicach – Opolu, jako wspólnej instytucji kultury Województwa 

Opolskiego i Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

Agnieszka Kamińska, dyr. Dep. Kultury i Sportu: informuje o przyczynach i zmianach jakie 

zajdą przy prowadzeniu Centralnego Muzeum Jeńców Wojennych w Łambinowicach – Opolu 

począwszy od 2018 roku.  

H. Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja merytoryczna zaopiniowała 

projekt tej uchwały pozytywnie. 

N. Krajczy: czy są pytania. Proszę.  

G. Sawicki: składa podziękowania Zarządowi Województwa Opolskiego, pracownikom 

Departamentu Kultury, Sportu i Turystki oraz Centralnego Muzeum Jeńców Wojennych                             

w Łambinowicach – Opolu za starania jakie czyniły w kierunku współfinansowania Muzeum przez   

Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego. 

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 24  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

 
Ad 24. Podjęcie uchwały w sprawie określenia miejsca, warunków, czasu i sposobu 

ograniczenia populacji zwierząt na terenie kompleksu wojskowego w Szumiradzie. 

Wiesław Kryniewski, dyr. Dep. Rolnictwa: informuje, że uchwała jest podejmowana                        

na wniosek Rejonowego Zarządu Infrastruktury we Wrocławiu, który zwrócił się o wydanie decyzji   

w sprawie odłowu zwierzyny łownej, tj. saren, jeleni i dzików bytujących na terenie kompleksu 

wojskowego w Szumiradzie.  

R. Donitza, wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna.     

J. Kotyś: czy są pytania. Proszę.  

Ryszard Kuchczyński, Radny Województwa: oznajmia, jakie konsekwencje dla obwodów 

łowieckich sąsiadujących z kompleksem wojskowym w Szumiradzie może przynieść przemieszczenie 

się zwierzyny łownej.  

W. Kryniewski: oświadcza, że przemieszczanie się zwierząt miedzy obrębami jest czymś 

naturalnym w gospodarce łowieckiej oraz dodaje, że zwierzyna znajdująca się w kompleksie 

wojskowym w Szumiradzie jest w ograniczonej liczbie co ma wpływ na jej rozmnażanie zatem                   

z punktu widzenia przyrodniczego jej przemieszczenie na obręby sąsiednie jest dobrym pomysłem.  
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Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 22     wstrzym. - 0      przeciw – 1 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

  
Ad 25. Podjęcie uchwały w sprawie określenia miejsca, warunków, czasu i sposobu 

ograniczania populacji zwierząt na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle. 

W. Kryniewski: informuje, że uchwała jest podejmowana na wniosek Prezydenta Kędzierzyna-

Koźla, który zwrócił się o wydanie decyzji w sprawie odstrzelenia bądź odłowu zwierzyny łownej,                

tj. saren, jeleni i dzików bytujących na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle.  

R. Donitza, wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna.     

N. Krajczy: czy są pytania. Proszę.  

Dariusz Byczkowski, Radny Województwa: apeluje o refleksje na temat nadmiernej liczby 

odstrzałów zwierzyny łownej oraz uważa, że należy znaleźć lepszy sposób radzenia sobie                           

z ograniczeniem populacji zwierząt na jakimś terenie, aniżeli odstrzał.   

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 19     wstrzym. - 0      przeciw – 4 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

  
Ad 26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/392/2013 Sejmiku 

Województwa Opolskiego z dnia 25 czerwca 2013 roku w sprawie ustalenia przebiegu 

dróg wojewódzkich. 

Remigiusz Widera, dyr. Dep. Infrastruktury i Gospodarki: informuje, że jest to uchwała 

porządkowa ze względu na zapisy ustawy o drogach publicznych, które mówią, iż zmiany                          

w przebiegu dróg wojewódzkich następują w drodze uchwały Sejmiku Województwa.  

E. Kurek, przew. Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: opinia komisji jest pozytywna.     

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 21  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

 
Ad 27. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do uchwały Sejmiku Województwa 

Opolskiego nr XX/228/2016 z dnia 27 września 2016 r. w sprawie obszarów 

chronionego krajobrazu. 
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A. Konopka: oznajmia, iż zmiana treści uchwały polega na zmianie zapisów dotyczących zakazu 

budowy obiektów budowalnych w odległości mniejszej niż 100 metrów od linii brzegowej rzek, jezior 

czy innych naturalnych zbiorników. Zmiana ta wynika z wniosków mieszkańców Opolszczyzny jakie 

wpływają do Samorządu Województwa Opolskiego w tym zakresie.  

R. Donitza, wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna.  

N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały  

za – 23  (wszyscy głosujący) 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

 
Ad 28. Informacja o działalności Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                        

i Gospodarki Wodnej w 2016 roku.  

Piotr Soczyński, Prezes Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                         

i Gospodarki Wodnej: przedstawił prezentację pt. „Informacja o działalności Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opoluw 2016 roku”.  

Bogdan Wyczałkowski, wiceprzew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

R. Donitza, wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna.  

J. Kotyś: czy są pytania. Proszę.  

R. Zembaczyński: mówi o wysokich efektach pracy jaką WFOŚiGW w Opolu wykonał dzięki czemu 

klasyfikuje się w pierwszej trójce najlepiej funkcjonujących Funduszy w kraju, dlatego składa 

podziękowania wszystkim Zarządom Funduszu jakie dotychczas zarządzały WFOŚiGW w Opolu. 

J. Kotyś: oznajmia, iż jako wieloletni samorządowiec na własnym przykładzie widzi, jak istotną rolę 

pełnił oraz jaką wielką pracę na przestrzeni wielu lat WFOŚiGW w Opolu w woj. opolskim wykonał.  

 
Ad 29. Informacja pt. „Ocena Zasobów Pomocy Społecznej Województwa Opolskiego                

w 2016 r.”.  

Adam Kijak, Pracownik Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Opolu: przedstawił 

prezentację pt. „Ocena Zasobów Pomocy Społecznej w 2016 roku”.  

N. Krajczy, przew. Kom. Zdrow. i Spr. Społ.: komisja merytoryczna pozytywnie przyjęła 

informację. Czy są pytania. Proszę. 

R. Zembaczyński: pyta jaki koszt programu „Rodzina 500 plus” przypada na jednego mieszkańca. 

A. Kijak: odpowiada, iż w średni koszt jednego beneficjenta programu „Rodzina 500 plus” skali 

roku to kwota w wysokości 2 700 zł. 
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Ad 30. Informacja w sprawie harmonogramu i zakresu konsultacji społecznych projektu 

tzw. „uchwały antysmogowej”.  

A. Konopka: informuje, że 16 maja 2017 roku Zarząd Województwa Opolskiego skierował                    

do konsultacji społecznych projekt „uchwały antysmogowej”. Przewidywane są konsultacje,                  

które będą trwać do końca czerwca br. Planowana jest również konferencja z udziałem 

samorządowców oraz przedstawicieli organizacji pozarządowych na której będzie poruszany temat 

czystego powietrza. Ponadto przygotowywana jest ankieta dla samorządów w której m. in. będzie 

zawarte pytanie o prowadzone programy wymiany źródeł ciepła, które są dofinansowane. Według 

informacji posiadanych przez Zarząd Województwa, na dzień dzisiejszy większość samorządów                 

na terenie województwa opolskiego nie realizuje żadnego działania w tym obszarze.                       

Ponadto oświadcza, iż planowany termin wejścia w życie „uchwały antysmogowej” to wrzesień                   

2018 roku.     

R. Donitza, wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: opinia komisji jest pozytywna.   

N. Krajczy: oznajmia, iż do Biura Sejmiku Województwa Opolskiego wpłynęło pismo od organizacji 

- „Koalicja dla Czystego Powietrza w Opolu” podpisane przez Pana Jarosława Pilca, w którym wręcz 

nakazano zwołanie sesji nadzwyczajnego w miesiącu lipcu, poświęconej w całości                          

„uchwale antysmogowej”. Czy są pytania. Proszę.  

R. Zembaczyński: jest zdania, że Sejmik Województwa Opolskiego nie powinien w ogóle 

podejmować „uchwały antysmogowej” i będzie głosował przeciw jeżeli takowa będzie.                     

Uważa, iż założenia przedmiotowej uchwały powinny być podejmowane na szczeblu rządowym.   

N. Krajczy: informuje, że w odpowiedzi na pismo od „Koalicji dla Czystego Powietrza w Opolu”               

jest wyrażone podobne stanowisko jakie przedstawił Radny Ryszard Zembaczyński, iż Sejmik 

uchwałami tego tematu nie załatwi, gdyż to stanowisko Rządu RP jest najważniejsze. 

A. Konopka: dodaje do swojej wcześniejszej wypowiedzi, że Zarząd Województwa w temacie 

„Czystego Powietrza” rozważa wiele różnych wariantów działania. Jednakże biorącą pod uwagę 

racjonalność, efektywność i szanse na realizację „uchwały antysmogowej” działania podejmowane 

na szczeblu krajowym są najbardziej efektywne. 

 
Ad 31. Sprawozdanie z realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Woj. Opolskiego w 2016 

r.  

Karina Bedrunka, dyr. Dep. Koordyn. Progr. Operac.: przedstawiła prezentację                            

pt. „Sprawozdanie z realizacji Kontraktu Terytorialnego dla Województwa Opolskiego w 2016 roku”.  

E. Kurek, przew. Kom. Polit. Reg, Gosp. i Tur.: opinia komisji jest pozytywna.    

N. Krajczy: Czy są pytania. Nie widzę. 
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Ad 32.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

N. Krajczy: informuje, że odpowiedzi na złożone dzisiaj interpelacje zostaną udzielone na piśmie.  

 
Ad 33.  Wolne wnioski. 

Janusz Trzepizur, Radny Województwa: przedstawił w formie multimedialnej podsumowanie 

12. Opolskiego Festiwalu Skoków, który odbył się na Stadionie lekkoatletycznym im. Opolskich 

Olimpijczyków w Opolu oraz krótko zrelacjonował jego przebieg. 

 
Ad 34.  Komunikaty. 

N. Krajczy: informuje, że następna XXXI sesja Sejmiku została zaplanowana na wtorek 5 września 

2017 r. o godz. 10.00. Jeżeli byłby taka potrzeba jest również możliwe przeprowadzenie sesji w dniu 

29 sierpnia 2017 r. 

J. Trzepizur: zaprasza na spotkanie z polskimi Olimpijczykami - Tomaszem Majewskim, Szymonem 

Ziółkowskim, Władysławem Kozakiewiczem oraz Ireną Szewińską którzy będą gościć                               

na „Dniach Namysłowa” w dniu 17 czerwca 2017 r.   

H. Kołodziej: zaprasza na XIV Festiwal Muzyki Zabytkowych Parków i Ogrodów                                    

im. Carla Marii von Webera w Pokoju, który odbędzie się w dniach 15-17 czerwca 2017 r.  

N. Krajczy: informuje, że wszyscy Radni Województwa Opolskiego otrzymali zaproszenie                        

na Dożynki Prezydenckie w Spale, które odbędą się w dniach 16-17 września 2017 r. 

 
Ad 35.  Zamknięcie obrad. 

N. Krajczy: zamykam obrady XXX sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. Dziękuje Państwu                  

za uczestnictwo.  

 
 
 
 
Protokołował: 
Przemysław Kasztelan 
 
 
 
Sekretarz obrad: 
Norbert Rasch   


